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1.0 Meddelelser 
Ny studiesekretær 
Lea Fransson Thiesen. Starter 1. oktober 2011. Lea er cand.mag fra AAU og Bachelor. Leas arbejde 
bliver 2/3 stilling som studienævnssekretær. 1/3 stilling som kommunikationsmedarbejder for Institut 
for Mekanik og produktion. 
Studieoptag  
Mekanik og produktion har fået  54 nye elever på 1. år. GBE har fået 51 nye elever. 
Fremgang på henholdsvis 7 og 8. 
Nye studerende flyttes til Skjernvej indtil februar 2012.  
Studiesekretærer er flyttet hen ad gangen. 
Flytning af laboratorier 
Fib 14 er næsten ude af drift. En del er flyttet til 105. Vil stå færdig til sensommeren 2012. 
Færdiggørelsesbonus 
Tolkningen er strammet. Normeret tid er fremover 22 måneder.  1. oktober skal eksamen ligge inden 
for at opnå 35700 kr. i færdiggørelsesbonus. Kvaliteten og hensynet til den studerende, vil til hver en 
tid vægte højere end færdiggørelsesbonus. 
Bachelor har fået nyt navn Bachelor (BSc) i XX” til ”Bachelor (BSc) i teknisk videnskab (XX)” 
SU - Tilskud til udlandsophold 
Det er ikke uddannelsen man går på der bestemmer hvilken takst men får tilskud til udlandsrejser efter, 
det er der man tager hen til. Det er SU-kontoret der laver vurderingerne på baggrund af kursusindhold 
og modtagerinstitutionen, og de arbejder udfra regler fra SU-styrelsen.   
Rettelse til kursus  
Der er sket en ”flettefejl” i indlæringsmålene til kurset i styring og regulering på MP5. Disse søges rettet 
ved først kommende lejlighed. 
Engelsk på bachelor-uddannelserne 
Gruppen skal være enige hvis der skal bruges et andet sprog i projektet end dansk. Dette tages der 
hensyn til når der udpeges vejleder i overensstemmelse med hidtidig praksis. 
Dispensation for optagelse på kandidat 
Det blev besluttet at alle der er indenfor fakultets regningslinjer får dispensation. 
Klagesager 
Der er kommet et par klager fra fakultetet, hvor studienævnsformanden kan udtale sig i sagerne. 
Der blev diskuteret at studienævnsformanden ikke behandler disse sager på egen hånd, og at der skal 
være klar forretningsgang om sådanne sager. 
Dispensationer for beståelse  
Studienævnet kan give dispensation til at ændre vurdering fra  7-trins-skalaen til bestået/ikke bestået. 
Vi skal selv være opmærksomme på at vi overholder 2/3-dels grænsen. 



Eksamensmøde - Moodle 
Kjeld Nielsen og Kaj Jørgensen har afholdt møde, hvor de fortalte om erfaringerne med eksamen i 
Moodle. 
Det blev diskuteret at arbejde videre på at lave eksaminer i Moodle. 
Internationational-studieguide 
Der udsendes link.  
 
2.B. Godkendelse af referat 
Referatet blev godkendt 
Der kommer fremover vedhæftet referat ud sammen med næste mødeindkaldelse. 
 
3.B. /D Nedsættelse af udvalg vedr. studieordningsrevisioner 
Flg. blev valgt. Michael Møller Bech, Benny Endelt, Jan Schjødt-Thomsen, Jens Andreasen (sekretær). 
Start til sommer 2012. 
Jens fremlagde flg. kommissorium som udvalget skal arbejde efter: 
- Diskutere 3. til 5. semester på Mekanik og Produktion. 
- Samlæste kurser ændres som udgangspunkt ikke. 
- Ombytning af kursusrækkefølge kan komme på tale. 
 
4.B./D Anonymitet ved evaluering af skriftlige eksaminer 
I Moodle kan man ikke være anonym. Der tilskyndes til at bruge Moodle til eksaminer. 
Det blev derfor besluttet, at ved skriftlige eksaminer vil den studerende ikke fremover være anonym, 
over for den/de der retter opgaven. 
 
5.B./D Høringssvar vedr. ny AAU-vedtægt 
Der skal laves nye vedtægter på universitetet. 
Høringssvar er senest 1. september 2011. Jens laver dette.  Svaret fremgår af papir nr.: 2011_05_8890. 
 
5.D. Eventuelt 
Omprøver 6. semester 
Jens orienterede om behovet for omprøver i 6. semester, hvis en studerende dumper 2 gange. 
3. omprøve i oktober vil være en mulighed. 
Semesterevalueringsrapporter 
Semesterevalueringsrapporter fra foråret skal gennemgås. Punktet tages op til næste 
studienævnsmøde. 
 


